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Switzerland to participate in foundation 
process of Asian Infrastructure Investment 
Bank  
 

The Federal Council has decided that Switzerland will participate in the foundation 
process of Asian Infrastructure Investment Bank (AIIB), which is to promote 
sustainable economic development in Asia. Switzerland is one of the first countries in 
Western Europe to take this step. It can thus be involved in the preparation of this 
important new financial institution's articles of agreement. Moreover, it will enable 
Switzerland to be well positioned in the new institution from the outset. Finally, this 
move will help to strengthen relations with China and with Asia in general. 

The bank has the potential to become an important new part of the international financial 
architecture and play a major role in the financing of urgently needed infrastructure in Asia. 
The bank's foundation was first proposed by China. Currently, a total of 27 signatory 
countries, particularly from the region, have declared their intention to establish the bank. 
Moreover, several other Western European countries have announced that they will 
participate. In order to be able to participate in the preparatory process that is under way, 
Switzerland submitted the necessary letter of intent already last week, making it the third 
country in Western Europe to take this step. 

Subject to approval by the existing signatories, Switzerland will become a prospective 
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瑞士加入亚洲基础设施投资银行创始进程 
 

瑞士联邦委员会决定瑞士加入亚洲基础设施投资银行创始进程，该行将促进亚洲可持续经济的

发展。瑞士是首批加入这一进程的西欧国家，以期参与到这一重要金融机构协定文本的准备工

作中。另外，此举将使瑞士在新投行中获得有利位置，并有助于加强瑞士与中国及亚洲其他国

家的关系。 

亚投行有潜力成为国际金融体系中一个新生的重要组成部分，并在亚洲急需的基础设施融资方

面发挥重要作用。该行是由中国倡导建立，目前已有 27 个亚太地区国家签字，宣布其创建亚

投行的意愿。此外，多个西欧国家宣布其将加入亚投行，旨在能够参与到亚投行的正在进行的

筹备工作中。瑞士已于上周提交意向确认函，成为加入亚投行的第三个西欧国家。 

如获现有意向创始会员国通过，瑞士将正式成为意向创始成员国，加入亚投行的创始进程，并

有机会为亚投行的协定文本贡献力量。瑞士相信其将在确保新投行的经营活动和发展合作符合

国际标准方面发挥显著作用。瑞士多年来的经验及其在多边发展银行中的信誉将使其获益。 

亚投行的协定文本将于今年通过，此后将决定瑞士能否成为亚投行的最终成员。 

 
更多详情 
瑞士经济总局新闻司司长 Antje Baertschi 

电话：+41 (0) 58 463 52 75 

 

瑞士驻华大使馆经济、金融与商务处主任谢达蔚 

电话：+86 10 8532 8829 

 

瑞士驻华大使馆经济、金融与商务处高级助理崔浩 

电话：+86 10 8532 8815 

 
有关部门 
瑞士联邦经济与教研部、瑞士联邦财政部、瑞士联邦外交部 


